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Protokół z posiedzenia 

Komisji Dialogu Obywatelskiego ds. Środowiska 

w dn. 02.09.2015 r. 

Fundacja Partnerstwo dla Środowiska, Plac Matejki 5/6, Kraków 

 

OBECNI 

Członkowie KDO 

1. Towarzystwo na Rzecz Ochrony Przyrody – Mariusz Waszkiewicz  

2. Związek Stowarzyszeń Polska Zielona Sieć – Małgorzata Małochleb 

3. Małopolskie Towarzystwo Ornitologiczne – Kazimierz Walasz  

4. Stowarzyszenie na Rzecz Zrównoważonego Rozwoju Piasków Wielkich – Maria Miczyńska 

5. Stowarzyszenie Ruch Ekologiczny Św. Franciszka z Asyżu – Kasper Jakubowski  

6. Fundacja Partnerstwo dla Środowiska – Ewa Figórska 

7. Fundacja Aeris Futuro – Joanna Mieszkowicz 

8. Stowarzyszenie Łąki Nowohuckie – Jerzy Skibiński 

9. Obywatelski Komitet Ratowania Krakowa – Janina Żuradzka  

10. Stowarzyszenie Armatorów i Inwestorów Dorzecza Wisły – Aleksander Staszczyk 

11. Wydział Kształtowania Środowiska, UMK – Lucyna Czyż 

 

Goście: 

1. Komitet Organizacyjny Światowych Dni Młodzieży 2016, sekcja logistyki – Sylwester Gaik,  

2. KO ŚDM 2016, sekcja logistyki – Patrycja Filipiak,  

3. KO ŚDM 2016, sekcja finansowa – ks. Wojciech Olszowski,  

4. KO ŚDM 2016/PERBO – arch. Marcin Kulpa,  

 

OBRADY 

I. Otwarcie posiedzenia KDO przez Przewodniczącego, p. Mariusza Waszkiewicza 

II. Przyjęcie porządku obrad: 
1. Wpływ Światowych Dni Młodzieży na środowisko przyrodnicze Krakowa 

2. Nowa organizacja w składzie KDO 

3. Wybory składu nowego prezydium KDO na okres 09.2015-09.2016 

4. Omówienie uchwały ws. Bulwarów Wisły 

III. Sprawy bieżące, wolne wnioski 

 

II. Przebieg spotkania 

Otwarcie spotkania przez Przewodniczącego. 

Ad. 1 

Zaprezentowany został ogólny plan Światowych Dni Młodzieży (ŚDM) przewidzianych na lipiec 

2016 roku.  

Przedstawiciele Komitetu Organizacyjnego zapewnili, że tereny zieleni w związku z ŚDM nie 

zostaną uszkodzone, bardziej niż w wyniku codziennego korzystania ze środowiska.  
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Jeśli chodzi o zajęcie terenu Krakowskich Błoń i Parku Jordana, zapewniano, że Błonia zostaną 

poddane rekultywacji (zwrócono uwagę, na konieczność zapewnienia na ten cel środków), a Park 

Jordana będzie wykorzystany tylko w zakresie alejek. Nie będą prowadzone działania na zieleńcach, 

ani nie zostaną usunięte drzewa i krzewy. 

Niepokój zebranych budziła planowana duża ilość uczestników, pozostawione po nich odpady 

(nawet przy szacunkowych danych – ilości będą olbrzymie), konieczność zapewniania wody pitnej, 

czy mobilności, jak też ograniczenia we wjeździe do miasta, oraz ograniczenia w poruszaniu się 

mieszkańców w mieście. 

Ad. 2 

Do KDO zgłosiło akces stowarzyszenie Armatorów i Inwestorów Dorzecza Wisły. Pod względem 

formalnym stowarzyszenie spełnia wymagania członkostwa. Część zabranych wyraziła zastrzeżenie, 

co do faktycznego ekologicznego działania stowarzyszenia, którego głównym celem jest działalność 

komercyjna.  

Pan Aleksander Staszczyk podał, że stowarzyszenie wykonało projekt oświetlenia bulwarów  

wislanych, ale finansowanie jest po stronie budżetu miasta. Oświetlenia jednak nadal nie zaczęto 

instalować. Zadano pytanie, jaki jest cel udziału stowarzyszenia w KDO, skoro jego działania są 

komercyjne, a pozostałych organizacji, głównym celem działania są sprawy na rzecz społeczeństwa 

nie przynoszące zysków dla organizacji? Odpowiedź - przystąpienie stowarzyszenia do KDO ma na 

celu prezentację projektów przez nie opracowywanych.  

Ad. 3 

Minął kolejny rok działania KDO. Wybór nowego składu prezydium KDO ds. Środowiska. 

Propozycje kandydatów: na przewodniczącego Mariusz Waszkiewicz 

Na zastępcę: Jolanta Kapica, Kasper Jakubowski 

Na sekretarza: Małgorzata Małochleb 

Wyniki głosowania: wzięło udział 11 osób, głosowanie przeprowadziła komisja skrutacyjna w 

składzie: przewodniczący Kazimierz Walasz, zastępca Aleksander Staszczak. 

Wyniki głosowania: 

Na przewodniczącego: Mariusza Waszkiewicza - 10 głosów 

Na zastępce: Jolantę Kapicę - 2 głosy, na Kaspra Jakubowskiego - 9 głosów 

Na sekretarza: Małgorzatę Małochleb - 11 głosów 

Tym samym skład nowego prezydium to: 

Przewodniczcy: Mariusz Waszkiewicz 

Zastępca: Kasper Jakubowski 

Sekretarz: Małgorzata Małochleb 

Ad. 4. 

Omówienie uchwały dot. Bulwarów Wisły: wraz z prośbą o podjęcie dyskusji i zgłaszanie uwag 

przez Internet. Ciąg dalszy nastąpi na kolejnym spotkaniu. 

 

III. Sprawy bieżące, wolne wnioski 
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Podniesiono, że nadal mimo monitów do KDO nie docierają wszystkie uchwały i dokumenty 

dotyczące środowiska do konsultacji. Należy do tego tematu wrócić i porozmawiać w tej sprawie. 

Konieczny jest powrót do tematu regulaminu działania KDO w kwestii przyjmowania i 

odwoływania organizacji z Komisji. W zapisach przyjętych z początkiem roku, nie została ujęta 

zaproponowana zmiana dot. uregulowania zasad członkostwa, która nadal jest potrzebna.  

Ponadto członkowie KDO chcieliby, aby głosowania nad uchwałami mogły odbywać się online.  

Przylasek Rusiecki, jako teren cenny przyrodniczo i plany jego zagospodarowania przez Nowa Huta 

Przyszłości S.A. planowany jest do wstępnego omówienia podczas wyjazdu na wizję lokalną, której 

termin ustalono na sobotę, 12.09.2015 r., godz. 11.00, pod Nowohuckim Centrum Kultury. 

 

Termin kolejnych posiedzeń wstępnie zaplanowane zostały na 16 lub 30 września 2015 r., tematem 

spotkania będzie omówienie kwestii dotyczących ochrony środowiska w budżecie miasta Krakowa 

na 2016 rok. 

 

 

Protokołowała 

Małgorzata Małochleb 


